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Iskolák, óvodák fölújítása Leszá 
Bővítik a konyhákat — Korszerűsitik 

a tantermeket 
Szeged iskoláiról, óvodái- köziotthonos ellátás férőhe- férőhelyek száma. Az ú j ok-

ról és bölcsődéiről — az ú j lyeit. tatási intézmények építése-
lakótelepeken épülteket le- jyja m ; j r szinte képtelen- kor már évekkel előre szá-
számítva — ugyanazt mond- ségnek tűnik az idősebbek mólnak, a konyhák kapacitá-
hat juk el, mint a lakóépüle- még jól emlékeznek rá , sát a jelenleg szükségesnél 
tekröl. Kicsit e l jár t felettük egykor széles körű agitáció jóval nagyobbra tervezik, 
az idő. S erre nemcsak a kellett ahhoz, hogy a szülő- Nem elhanyagolható az ok-
hámló vakolatok, a gyakori k e t megnyerjék az óvodák-
javításra szoruló gáz- és elekt- n a k Egyesek attól tartottak, 
romos vezetékek emlékeztet- koplalnak ott a gyerekek, s 
nek. megszenvedik, hogy kiszakít-

tatás feltételeinek javítása 
sem. A korszerű tanításhoz 
nem elég az irányelvek és a 
pedagógiai módszerek meg-

Régi iskoláit, óvodáit ki- ják őket a nagymama vagy változtatása. A felújítások 
során szaktantermeket, sok 
helyütt audiovizuális stúdió-
kat létesítenek. 

Az utcai járókelők már 

nőtte a város, s mivel a fa- az édesanya gondoskodása, 
lak nem tágulhatnak, a ter- „védőszárnyai" alól. Hol van 
mek nem növekedhetnek a már a „cibereleves-mende-
gyermekek számának szapo- monda", s ugyan kinek kell 
rodásával, az örökség sok bizonygatni, hogy a legoda- láthatják, lassan befejeződ-
gond okozója. Ma már alig adóbb, legtürelmesebb édes- nek a Lenin körúti Üttörö-
akad iskola a Belvárosban, anya mellett sem tanulnak ház, a textilipari és a Ved-
ahol csak délelőtt folyik az meg a gyerekek annyi verset res István szakközépiskola 
oktatás, hovatovább megszo- és éneket, mint az óvodában, homlokzatfelújítási munkála-
kottá vált, hogy az iskolá- A különféle képességfejlesz- tai. Még dolgoznak a mihály-
sok — akár az üzemekben tő gyakorlatokról, játékokról, teleki és a gyálaréti napközis 
dolgozó munkások — „váltott a közösség egyéniségformáló épület korszerűsítésén, a Ró-
műszakosak". A szülők sem szerepéről nem is szólva, zsa Ferenc szakközépiskola 
igen zúgolódnak már, a kész Természetes ma már az is, generál-felújításához jövőre 
helyzethez alkalmazkodni hogy amikor ugyancsak meg- kezdenek hozzá, csakúgy, 
kell, viszont annál több lcifo- gondoljuk, leszurkoljuk-e a mint a Tömörkény gimnázi-
gás forrása, hogy a napközi- drága primőrökért a pénzt, um és szakközépiskola fű -
otthonos ellátás előnyeit nem az óvodákban és a bölcső- téskorszerűsítéséhez. A födém 
élvezheti mindenki. Pedig dékben paradicsom és korai elkorhadása miatt egyes he-
egyre kevesebb az a család, gyümölcs szerepel az étlapon, lyeken életveszélyessé vált 
ahol meg tudnák oldani a A szülőket erről győzködni Bámán Kató általános iskola 
kisgyermekek nappali fel- felesleges, inkább a napközi- felújítási tervét soron kívül 
ügyeletét és étkeztetését. Az otthonos 'férőhelyek bővítése megrendelték. A városfejlesz-
otthon tartózkodó nagymama gond. Az iskolák, óvodák t e s i terv szerint szanálásra 
ma már ritka kincs, s mind felújításával némileg váltó- ítélt oktatási intézményekben, 
kevesebb azoknak az édes- z i k a helyzet. A generáljaví- például a Csanádi, az Avar 

anyáknak a szama, akik a t á g o k k a l egyidőben növelik a és a Kis Tisza utcai óvodán 
gvermeknevelest es a háztar-
tási munkákat „t'őfoglalko- konyhák és az ebedlok alap- csak a legszüksegesebb mun-
zasban" végzik. területét, így akár megdup- kálatokat végzik el. 

A bölcsődei, óvodai vagy lázódhat a napköziotthonos L. Zs. 
hapköziotthonos férőhelyért 
minden tanév előtt „harc" fo-
lyik. Egyesek szerint az óvo-
dai, bölcsődei felvétel felér 
egy ötös találattal. S akik ki-
maradnak a szerencsések kö-
zül, természetesen elégedet-
lenkednek. De a tények, a 
lehetőségek adottak, s nem 
tágíthatja a tisztességes szán-
dék. 

Az oktatási intézmények 
felújítási terve éppen ezért 
nemcsak a z épületek hom-
lokzat-felújítását, külső, bel-
ső tatarozását tartalmazza. 
Korszerűsítésre törekednek 
minden tekintetben: szám-
űzik a füstöt, kormot ontó, 
széntüzelésű kályhákat, fel-
ú j í t ják a víz- és villanyveze-
tékeket, eredeti szépségükbe 
állítják vissza a homlokza-
tokat, ki javí t ják a beázó, 
megrongálódott födémeket. 

Az oktatási intézmények évi 
17 millió forintos felújítási 
alapja lehetőséget nyúj t ar-
ra is, hogy a generáljavítá-
sokkal párhuzamosan javít-
sák az oktató-nevelő munka 
feltételeit, s bővítsék a nap-

Holnap 

Tervezési konferencia 

A magyar—kubai 
együttműködési 

bizottság ülésszaka 
Tegnap, hétfő délután, a örvendetesnek tart ják, hogy 

Parlament gobelintermében a két ország tervhivatali el-
plenáris üléssel megkezdő- nökeinek júliusi találkozóján 
dött a magyar—kubai gaz- újabb lehetőségeket tártak 
dasági és műszaki-tudomá- fel a forgalom fokozására, s 
nyos együttműködési bizott- megállapodtak abban, hogy 
ság VII. ülésszaka. A ta- 1978-ban mintegy 35—40 
nácskozáson a két delegációt százalékkal nagyobb árucse-
Szekér Gyula és Belarmino rét bonyolít le a két ország, 
Castilla miniszterelnök-he- mint amit az 1976—80-as 
lyettesek, az együttműködési évekre korábban megkötött 
bizottság társelnökei veze- megállapodásban annak ide-
tik. jén előírtak. 

Üdvözlő beszédében mind- A két miniszterelnök-he-
két miniszterelnök-helyettes lyettes azt is hangsúlyozta, 
nagyra értékelte, hogy a két hogy országaink mind tevé-
ország árucsere-forgalma a kenyebben közreműködnek a 
legutóbbi ülésszak óta to- szocialista gazdasági integrá-
vább bővült, s új termékek- ciós folyamat gyorsításában, 

egészült ki. Különösen ennek jegyében folytatják 
h b b b ^ ^ ^ b munkájukat a mostani ülés-

szakon. 
Az együttműködési bizott-

ság áttekinti a két ülésszak 

kel 

A termelési strutúra á t -
alakításáról, a korszerű ter-
mékszerkezet kialakításáról 
esz szó a szerdán Sopron-

b a kezdődő III. tervezési 
konferencián, ameiyet a Ter-
vezési és Vezetési Tudomá-
nyos Társaság szervez. A 
rendező bizottság tagjai hét-
főn, tegnap sajtótájékoztatót 
tartottak Budapesten az 
MTESZ Anker közi székhá-
zában a konferencia temati-
kájáról. 

A tanácskozás iránt igen 
nagy az érdeklődés a szak-
emberek körében, hiszen áz 
ptóbbi időben mindinkább 

bebizonyosodott, hogy az 
ötéves középtávú tervek nem 
tudják megoldani a gazdál-
kodás jó néhány problémá-
ját. A fejlesztések, a beru-
házások, a tartós piaci kap-
csolatok kialakítása rendsze-
rint hosszabb időt igényel-
nek', mint öt év. Hosszú távú 
— 10—15 éves — tervekre 
lenne szükség, amelyek biz-
tosítanák a tervszerű fejlő-
dést. Az ilyen hosszú távra 
való tervezés azonban már 
ú j fa j ta tervezési módszereket 
igényel. Ezekről a módsze-
rekről lesz szó a kétnapos 
tanácskozáson. is. (MTI) 

között végzett munkát, meg-
vitatja az árucsere-forgalom 
helyzetét, az ezzel kapcsola-
tos feladatokat, valamint a 
műszaki-tudományos együtt-
működésben elért eredmé-
nyeket és a további tenni-
valókat. 

* 

Belarmino Castilla kubai 
miniszterelnök-helyettes hét-
főn látogatást tett Polinszky 
Károly oktatási miniszternél. 
A nap folyamán felkereste 
a Kandó Kálmán Villamos-
ipari Műszaki Főiskolát, ' va-
lamint a Könnyűipari Mű-
szaki Főiskolát. 

* 

Szekér Gyula hétfő este a 
Hilton Szállóban vacsorát 
adott a kubai küldöttség 
tiszteletére. (MTI) 

A Szojuz—25 űrhajó parancsnoka Vlagyimir Kovaljonok alezredes, fedélzeti mérnöke 
Valerij Rjumin. Képünkön: az űrhajósok, Kovaljonok és Rjumin 

Vasárnap, moszkvai idő szerint 5 óra 40 perckor, Vla-
gyimir Kovaljonok alezredes parancsnokkal és Valerij Rju-
min fedélzeti mérnökkel a fedélzetén Föjd körüli pályára 
bocsátották a Szojuz—25 űrhajót. 

A Szojuz—25 repülési programja az volt, hogy kísér-
leteket végez a szeptember 29-én felbocsátott Szaljut—6 
tudományos űrállomással. 

A Szojuz—25 űrhajó fedél-
zeti berendezései a felbocsá-
tást követően kifogástalanul 
működték. ' " 

Vlagyimir Kovaljonok és 
Valerij Rjumon hozzálátott 
a repülési program végre-
hajtásához. 

A moszkvai rádióban az 
ismert bemondó, Jur i j Levi-
tán jelentette be vasárnap 
reggel nyolc órakor az 
újabb szovjet űrkísérletet. A 
szovjet televízió egy órával 
később helyszíni közvetítés-
ben számolt be a Szojuz—25 
bajkonuri startjáról. 

Hétfőn reggelig nem ad-
tak ki ú jabb részletes jelen-
tést az ú j szovjet űrhajó, a 
Szojuz—25 útjáról. Az űrha-

jó vasárnap az éjjeli órákig 
nem volt közvetlen rádió-
kapcsolatban a Szovjetunió-

ival, ezalatt á két űrpilóta 
pihent. A rádiókapcsolat 
helyreállítása után — köz-
ben csupán az óceánokon 
levő megfigyelőhajókon ér-
keztek be a telemetrikus 
adatok a Szojuz—25 beren-
dezéseinek működéséről, és 
az űrhajósok közérzetéről — 
Vlagyimir Kovaljonok alez-
redes, parancsnok jelentette, 
hogy megkezdték a megsza-
bott feladatok végrehajtá-
sát. 

Vlagyimir Kovaljonok és 
Valerij Rjumin szovjet űr-
hajósok Űrrepülésének má-
sodik munkanapja vasárnap 

moszkvai idő szerint. 23 óra 
30 perckor kezdődött. 

A programnak megfelelő-
en az űrhajósok ellenőrizték 
a Szojuz—25 űrhajó fedél-
zeti rendszerelt, és elvégez-
ték a tervbe vett. munkála-
tokat. 

Hétfőn moszkvai idő sze-
rint 7 óra 09 perckor a Szo-
juz—25 űrhajó automatikus 
rendszerben megkezdte a -
közeledést a Szaljut—6 űr-
állomáshoz, majd 120 méte-
res távolságból végezte á 
közvetlen megközelítést. 

Minthogy az előirányzott 
közelítési rendszertől eltéré-
sek mutatkoztak, az össze-
kapcsolást elhalasztották. A 
személyzet megkezdte az 
előkészületeket a Földre való 
visszatéréshez. 

* 

A Szaljut—6 orbitális tu -
dományos állomás folytatja 
útját . 

Finn parlamenti 
delegáció hazánkban 
A magyar országgyűlés 

meghívására hétfőn hivata-
los látogatásra Budapestre 
érkezett a finn parlament 
küldöttsége, Veikko Helle-
nek, a parlament elnökének 
vezetésével. Az elnököt út-
jára elkísérte a felesége. A 
küldöttség tagjai : Juhani 
Surakka, Aulis Juvela, Lea 
Sutinen, Matti Maijala, Ta-
pani Mörttinen, Jorma Fred 
képviselők, valamint Jaakko 
Hissa, a f inn parlament kül-
ügyi titkára. 

A vendégeket a Ferihegyi 
repülőtéren Apró Antal, az 
országgyűlés elnöke és fele-
sége, valamint az országgyű-
lés tisztségviselői fogadták. 
Jelen volt Kaarlo Juhana 
Yrjö-Koskinen, a Finn Köz-
társaság budapesti nagykö-
vete. 

Délután a Parlamentben 
Apró Antal fogadta a finn 
parlament küldöttségét, 
majd megkezdődtek a hiva-
talos tárgyalások. A magyar 
tárgyaló delegáció tagja volt 

Apró Antal, Péter János, az 
országgyűlés alelnöke, vala-
mint Ortutay Gyula, Kárpá-
ti Márta, Juratovics Aladár, 
Káldy Zoltán és Tóth Jánps 
országgyűlési képviselő. 

Apró Antal este az Or-
szágház vadásztermében va-
csorát adott a küldöttség 
tiszteletére. A vacsorán a 
két elnök pohárköszöntőt 
mondott. 

Kiiítföitséi 
a KNDK-bó 

Czinege Lajos vezérezre-
des, honvédelmi miniszter 
meghívására hétfőn délután, 
hivatalos baráti látogatásra 
katonai küldöttség élén ha--
zánkba érkezett O D á n U 
hadseregtábornok, a Koreai 
Munkapárt Politikai Bizott-
ságának tagja, a KNDK népi 
fegyveres erőinek minisztere . 

A vendégeket a Ferihegyi . 
repülőtéren Czinege Lajos 
és a Honvédelmi Miniszté-
rium katonai tanácsának tag-
jai fogadták. 

Napközis 
A tervidőszak végéig a 

napközis ellátásban része-
sülő általános iskolai tanu-
lók aránya 37—38 százalék-
ra, az intézményekben és a 
vendéglátóhelyeken szerve-
zett étkezésben részesülök 
együttes arányát 45—50 szá-
zalékra, az ellátottak számát 
ennek megfelelően legalább 

150 ezer fővel kell növelni. 
Ezt mondja ki az a kor-
mányhatározat, amelynek 
végrehajtásáról most együt-
tes irányelvben rendelkezik 
a Belkereskedelmi Miniszté-
rium, az Oktatási Miniszté-
rium és a Minisztertanács 
Tanácsi Hivatala. (MTI) 


